
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava, IČO: 70890749  

ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 7/2021 konaného dne 7. října 2021 
 
 
Přítomni: 

1. Vaněk Petr 6. Pátek Radek 

2. Kobrlová Bohumila 7. Bičík Lukáš 

3. Kozdas Marta 8. Kostečková Karolína 

4. Benc Ota 9. Prošek Vladimír 

5. Feldbabel Vít (místopředseda) 10. Králík Ondřej (tajemník) 
 
Omluveni: 

1. Fialová Jana (předsedkyně) 3. Šmídková Jaroslava 

2. Šimečková Eva 4. Kabelka Miroslav 

 
Hosté: 

1. Břížďala Jan (člen Rady Kraje Vysočina) 3. Křivánek Roman (Vysočina Education) 

2. Fous Petr (ZO OS KOVO) 4. Chloupková Hana (KOUS Vysočina, z.s.) 
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Informace o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2022; 
5. Informace o vývoji potřeb trhu práce v kraji v roce 2021 a výhled na rok 2022; 
6. Diskuze a různé; 
7. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
V. Feldbabel, místopředseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je výbor usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
V. Feldbabel přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedáních Rady Kraje Vysočina č. 26/2021 – 28/2021, v období 7. 9. - 5. 10. 
2021. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat zde: https://www.kr-
vysocina.cz/podklady-pro-jednani-rady/ms-24797/p1=24797. 
 
V. Feldabel vznesl dotaz na bod z RK č. 27/2021, a to: 
„Rozpočtové opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - vratka nevyčerpaných finančních 
prostředků z účelové dotace MŠMT“. O. Králík odpověděl, že v rámci výzvy MŠMT "Podpora 
sociálně znevýhodněných romských žáků středních škol, konzervatoří a studentů vyšších 
odborných škol v roce 2021" (I. období) obdržela Hotelová škola Světlá a Střední odborná škola 
řemesel Velké Meziříčí dotaci ve výši 21 200 Kč. Vzhledem k epidemiologické situaci (COVID-19) 
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a distanční výuce organizace nevyčerpala a vrátila dotaci ve výši 13 231 Kč na účet kraje. Kraj tyto 
finanční prostředky převedl na výdajový účet MŠMT. 
 
L. Bičík vznesl dotaz na bod z RK č. 28/2021, a to: 
„Žádost o finanční dar FC VYSOČINA JIHLAVA, a. s.“. O. Králík odpověděl, že materiál řeší 
žádost FC VYSOČINA JIHLAVA, a. s. o finanční dar na zajištění výdajů s účastí ve druhé 
celostátní fotbalové lize ČR. Odbor školství, mládeže a sportu doporučuje zastupitelstvu kraje 
neposkytnout FC VYSOČINA JIHLAVA, a.s., se sídlem Jiráskova 2603/69, 58601 Jihlava, IČO: 
26217350, finanční dar ve výši 3 000 000 Kč na činnost oddílu mužů. 
 
V. Feldbabel vznesl dotaz na bod z RK č. 28/2021, a to: 
„Soutěž Ideathon 2021“. O. Králík odpověděl, že se jedná o novou soutěž. Cílem soutěže je 
podpořit tvorbu inovativních nápadů ve vybraných tématech – tzv. výzvách Ideathonu a zároveň 
vytvořit komunitu mladých lidí, kteří mají zájem se rozvíjet, sdílet své nápady a konfrontovat je s 
vnějším světem (firmami) a mimo jiné tak dále přispívat k rozvoji vzdělávání napříč krajem. 
Financování soutěže v celkové výši max. 130 000 Kč je zajištěno z kapitoly Školství, mládeže a 
sportu z prostředků k tomu alokovaných. 
 

4. Informace o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2022 
V průběhu jednání tohoto bodu se dostavily členky výboru M. Kozdas a K. Kostečková. 
 
O. Králík informoval členy výboru o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 
2022. Návrh rozpočtu prošel zatím prvním čtením, celkový finanční rámec je podobný jako pro rok 
2021. Rozpočet je v restriktivním režimu, což má dopad na provozní prostředky pro školy 
zřizované krajem. Dále byly okomentovány jednotlivé položky rozpočtu. U přímých výdajů je 
avizováno navýšení alokace. M. Kozdas vznesla dotaz, zda se uvažuje i o jiném lektorovi, než 
francouzského jazyka. J. Břížďala odpověděl, že francouzský lektor je ve vazbě na partnerský 
region kraje. V. Feldbabel vznesl dotaz na záměry Programů Fondu Vysočina pro rok 2022. 
J. Břížďala odpověděl, že výzvy budou projednávány v gesčně příslušných komisích a výborech. 
V. Feldbabel dále vznesl dotaz, zda by bylo možné alokaci Fondu Vysočiny využít i na investiční 
výdaje škol. J. Břížďala odpověděl, že FV je specifický tím, jak je koncipován. Celková alokace FV 
vychází z předpokladu daňových příjmů, pro rok 2022 se uvažuje o navýšení na 6 %. Pro rok 2022 
se plánuje alokace, pro oblast školství, ve výši 21 mil. Kč (větší část bude určena pro oblast 
sportu). 
 

5. Informace o vývoji potřeb trhu práce v kraji v roce 2021 a výhled na rok 2022 
Členové výboru byli seznámeni s podkladovým materiálem „Informace o vývoji potřeb trhu práce 
v kraji v roce 2021 a výhled na rok 2022“. 
O. Králík doplnil, že v srpnu vzrostl celkový počet uchazečů o zaměstnání na 9 952, počet 
hlášených volných pracovních míst vzrostl na 11 730 a podíl nezaměstnaných osob stagnoval na 
2,9 %. V průběhu měsíce srpna bylo nově zaevidováno 1349 osob. Ve srovnání s minulým 
měsícem to bylo méně o 157 osob. Z evidence během měsíce srpna odešlo celkem 1 299 
uchazečů. Bylo to o 86 osob více než předchozím měsíci. Do zaměstnání z nich ve sledovaném 
měsíci nastoupilo 929 osob. 
Nejvyšší podíl nezaměstnaných je v okrese Třebíč, a to 3,5 %, nejnižší podíl je v okrese 
Pelhřimov, a to 1,7 %. Podíl nezaměstnaných stejný nebo vyšší než republikový průměr nevykázal 
žádný okres Kraje Vysočina. 
Největší zájem je o pracovníky z oblasti strojírenství, stavebnictví, dělnické profese, pracovníky 
obsluhy strojů, zdravotnický personál, pomocné síly atd. 
Navýšení základní úrokové sazby bude mít vliv na kurz i na poptávku, ale v nejbližší době zatím 
nelze změny očekávat. V současné době probíhá sběr výkazů o počtů přihlášek žáků do středních 
škol. V. Feldbabel vznesl dotaz na projekt NPI „UpSkilling. B. Kobrlová odpověděla, že bližší údaje 
budou sděleny na příštím zasedání výboru. 
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6. Diskuze a různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. listopadu 2021 od 14:30 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost B 3.16. 
 

7. Závěr 
V. Feldbabel, místopředseda VVVZ, poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
Ing. Mgr. Vít Feldbabel 
místopředseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Ing. Ondřej Králík 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 11. října 2021 


